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Máme tady zase léto. Prázdniny, dovolená, 
dlouhé dny a teplé noci. Koupání, opalování, 
grilování…prostě všechno, na co si 
v souvislosti s létem vzpomenete. Pro mě je 
léto takové zklidnění. Děti mají prázdniny a 
najednou všechno jako kdyby se v tom teple 
uklidnilo. Pro rodiče končí stresy s ranním 
vstáváním a vypravováním dětí do školy, 
nepíšou se úkoly, nikdo nikam nespěchá. 
Loňské léto si nepamatuju. Začali jsme stavět 
kanalizaci, rekonstruovali silnici v ulici Ke 
Hřišti, začali jsme opravovat kulturní dům. 
Ano, už je to rok, kdy jsme začali rozbíjet 
silnice, hrabat na zahradách a u domů a 
začali pokládat první metry kanalizačních 
trubek. Když se podíváte po vesnici dneska, 
vypadá to, že se tady nic nedělo. Důkaz, že 
se tady něco dělo, je postavená čistička 
odpadních vod a silnice, které jsou v mnohem 
lepším stavu než před stavbou. Chtěla bych 
vám všem poděkovat za trpělivost, za 
občasná nedorozumění a nějaké ty zádrhely 
při stavbě…všechno jsme nakonec zvládli a 
dnes máme napojeno kolem 150 domů na 
kanalizaci. Ke kanalizaci najdete informace 
ještě uvnitř „plátku“. 
Přeji vám všem krásné a pohodové léto, plné 
všeho, co chcete v létě dělat. 
 
Blanka Řezáčová 

 
 
 

Hasiči 
 
Jednotka dobrovolných hasičů má v naší obci 
dlouholetou tradici, na což můžeme být 
právem hrdi. Historie sboru sahá až do léta 
roku 1908, což znamená, že zanedlouho 
oslavíme již 110 let od jeho založení. U zrodu 
sboru tehdy stáli muži, jejichž jména nám 
nejsou neznámá ani dnes, patřili mezi ně 
například pánové: Žák, Zedník, Zubík. 
Za dlouhou dobu fungování sboru je nutno 
vyzdvihnout obětavost a nasazení všech jeho 
členů i členek, kteří se věnovali jak pomoci při 
požárech a jiných mimořádných událostech, 
tak i péči o mladé následovníky.  

    
Díky nim se na poli soutěžním rozhodně 
nemáme za co stydět, ba naopak, ještě dnes 
na tyto časy mnoho tehdejších mladých 
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požárníků rádo vzpomíná. Bohužel 
s událostmi po roce 1989 došlo i 
k částečnému útlumu, což vnímám jako 
velikou škodu a mohu slíbit, že učiním vše 
proto, abychom na dlouholetou a úspěšnou 
historii našeho sboru navázali. Bohužel, ale 
na tento úkol nebudu stačit sám, a tak bych 
rád vyzval občany naší obce, aby se k nám 
připojili a pomohli nám v úsilí společně pro 
naši obec něco udělat. 
V současné době jsme zapojeni do projektu 
„Recyklujte s hasiči“, což zahrnuje svoz 
vyřazených elektrospotřebičů a jejich 
ekologickou likvidaci. Máme v plánu oslovit 
občany naší obce a nabídnout jim pomoc 
s likvidací nepotřebných spotřebičů a zajistit 
jejich odvoz a likvidaci. Tuto akci bychom rádi 
naplánovali na některé víkendové dopoledne, 
ale samozřejmě o celé akci budeme 
s patřičným předstihem informovat všemi 
dostupnými prostředky. Rádi bychom se také 
zapojili do kulturního života obce a na podzim 
zorganizovali po dlouhé přestávce Hasičský 
ples, což si myslím, že bude příjemná akce, 
na které se můžeme pobavit, seznámit a 
případně probrat jak pomoci naší obci 
v dalším rozvoji.  
 
S pozdravem 
                                                                      
Daniel Biško - velitel JSDH Tatce 
 
 

Odpady 
 
Stále žhavé téma odpadů a poplatků za ně. 
Ať chceme nebo ne, likvidace odpadů už 
nikdy nebude levnější. A to ať už budeme 
odpady skládkovat nebo pálit. Jediná cesta, 
jak cenu udržet na úrovni, kterou budeme 
schopni zaplatit, je odpady nevytvářet a ty, 
které vytvoříme, co nejlépe vytřídit. To 
samotné rozhodnutí třídit je na každém z nás. 
Dnes to není o tom, jestli mi za třídění někdo 
něco dá, je to o tom, jak co nejlépe odpad 
vytřídit a odpadu, který po vytřídění zbude, 
mít co nejméně. Je to o tom, že teď ještě 
máme čas naučit se s odpadem pracovat, 
třídit ho už u nás doma a být schopni 
v budoucnu jeho likvidaci zaplatit. A budeme 
to my všichni, kdo budeme platit. Výši 
skládkovacího poplatku neovlivníme, o té 
rozhodnou naši poslanci, výši za likvidaci 
tuny odpadu také ne, o té rozhodne 

společnost, která odpad likviduje.  Co ale 
můžeme ovlivnit my všichni tady v obci, je 
množství odpadu, které budeme likvidovat. A 
podle toho také budeme platit. Takže pokud 
jste si dosud nedokázali odpovědět na 
otázku, proč vlastně třídit, toto je ten důvod. 
Abychom měli co nejméně odpadu, který 
končí v černých popelnicích, protože to je ten 
odpad, jehož likvidace je a vždy bude 
nejdražší.  
Již dnes víme, že v roce 2024 začne platit 
zákaz skládkování odpadů. A co potom? 
Jednou z variant je postavit spalovnu. 
V Mělníku. Spalováním odpadu by se tam 
mělo vyrábět teplo. A investorem by měl být 
ČEZ. Až sem, nic proti. Ať ČEZ postaví 
spalovnu, a pokud bude konkurenceschopná, 
rádi tam budeme naše odpady vozit. Ale jak 
to bude, to právě nikdo neví. A po obcích  ve 
Středočeském kraji se již nyní chce, aby 
přislíbily, že tuto spalovnu budou zásobovat 
svým odpadem. A teď už s tím mám problém. 
Já přece nechci slibovat, co budu dělat za 
deset let. A taky…jak mám později soutěžit 
nejvýhodnější nabídku podle zákona o 
veřejných zakázkách, když už nyní mám 
někomu slíbit, že odpady budu likvidovat u 
něj. Tady mám prostě spoustu pochybností a 
něco mi na tom zkrátka „nevoní“. V čem 
pochybnosti nemám, je být připraven na 
všechno a směsného komunálního odpadu 
mít opravdu co nejméně. Tak pojďme to 
zkusit!!! 
Připravili jsme pro vás dotazník, jehož cílem 
je zjištění, jak jsme na tom s nádobami na 
bioodpad, kolik nádob využíváme, jak třídění 
usnadnit a co ještě v tomto směru zlepšit. 
Dotazník je součástí tohoto vydání Tateckého 
plátku, stačí ho odtrhnout, vyplnit a odevzdat 
podle instrukcí právě v dotazníku.  
V současné době u nás v Tatcích třídíme 
bioodpad, plasty, papír, sklo, obuv a oděvy 
(jeden kontejner umístěný na křižovatce na 
Pečky), tzv. „lehké kovy“ (šedý kontejner 
umístěný na křižovatce na Pečky, který slouží 
na odkládání plechovek od potravin a 
nápojů). Můžete také využívat sběrný dvůr na 
odložení objemného odpadu, železa, 
pneumatik, dřeva, skla, papíru a plastů, ale 
také sem můžete nosit použité oleje 
z kuchyní, a to slité v plastových lahvích. 
Novinkou je svoz plastů přímo od vašich 
domů, a to ve žlutých pytlích s nápisem 
„plasty“, které si můžete zdarma vyzvednout 
na obecním úřadu u Lucky Müllerové. Svoz 
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probíhá každou poslední středu v měsíci. 
Z vlastní zkušenosti doporučuji vyndat pytle 

s plasty před dům již v úterý večer…někdy 
přijedou kluci z Nykosu opravdu brzo ráno . 

 
 
Tabulka množství odpadu za poslední dva roky 

 2013 (v tunách) 2014 (v tunách) 

směsný komunální odpad 225 223 

bioodpad 35 59 

papír 8 9 

plasty 19 22 

sklo 10 11 

 
 

Na téma odpady jsme si povídali s Ing. Tomášem Nehasilem, kterého jistě mnozí 
znáte. Tomáš se věnuje odpadům již řadu let a v současné době vykonává funkci 
ředitele firmy  Nykos, a.s., která sváží odpady také u nás v Tatcích.  
 

Jak dlouho se pohybuješ v 
“odpadech” a jak dlouho jsi ředitelem 
Nykosu? 
V odpadech se pohybuji asi 10 let a 
Nykos vedu 5 let.  
 

 
 
Co se za tu dobu v odpadech změnilo?  
Odpady se jako odvětví neustále mění, 
tedy toho je skutečně hodně. Mnoho lidí 
si to neuvědomuje, ale občané obcí a 
měst ušli v odpadech ohromný kus cesty. 
Jistě si každý pamatuje nevzhledné 

skládky odpadů za každou obcí či 
městem. Není to zase tak dlouhá doba a 
nyní? Máme obce a města s naprosto 
fungující odpadovou infrastrukturou, 
tříděním a svozem odpadů. Odpady končí 
tam, kde mají, a občané se stále více učí 
třídit, což je velký posun vpřed. Jsme 
dokonce mezi nejlepšími zeměmi v EU 
v třídění odpadů a to náš systém ještě 
před 20 lety nebyl žádný a naše 
odpadové hospodářství se podobalo 
některým současným jižním státům EU, 
kde se odpady ukládají do přírody a popř. 
i zapálí. 
 
Co se dále děje s vytříděným 
odpadem, např. plasty, když se z 
kontejnerů vysype do auta? 
Plasty se po té odvážejí na třídící linky, 
kde jsou z nich vytříděny využitelné 
(recyklovatelné) plasty.  Jsou mezi nimi 
PET lahve, folie, obaly od čistících 
přípravků apod. Nevyužitelný zbytek se 
v současné době využívá ke spolu-
spalování v cementárnách, protože má 
poměrně dobrou výhřevnost, příp. se 
ukládá na skládky. Je však nutné říci, že 
technologicky jdeme neustále vpřed, tedy 
„nevytříditelného“ zbytku je stále méně a 
stále se zpracovává na nové výrobky více 
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plastů. 
 
 
Jakou cestou je, podle Tebe, nejlepší 
se v likvidaci odpadů vydat?  
Jsem pro přirozený vývoj. Na celou věc 
se je třeba dívat dvěma směry, jedním je 
ekologie, druhým je ekonomika. My jako 
odborníci jsme přesvědčeni, že ČR má 
velké možnosti v tom, co zlepšovat a za 
nějakých deset let můžeme opět ujít 
ohromný kus cesty k tomu, aby se většina 
našich odpadů recyklovala a minimum se 
muselo někam ukládat či pálit. Jak jsem 
říkal výše, jsme na tom s tříděním velmi 
dobře a budeme stále lepší. Vyrůstá nám 
nová generace lidí, pro které je třídění 
odpadů již běžnou součástí života a 
téměř každý člověk má o třídění odpadů 
aspoň nějaké povědomí. Tento vývoj 
zajistí i pozitivní ekonomický vliv na nás 
všechny, protože se nemusí nijak citelně 
zvyšovat ceny za odpady. V současné 
době se ve velké míře využívají skládky. 
Skládky jsou však technologicky vyspělá 
zařízení, které mají životnost několik 
desetiletí. Tedy občané ČR by při tomto 
vývoji mohli počítat se stále přijatelnými 
náklady na odpady. Samozřejmě, mezi 
občany převažují názory, že skládky jsou 
„nevhodná“ zařízení. Rád tuto technologii 
někdy blíže představím a každý se může 
přesvědčit, že skládka není nic 
nebezpečného, pokud je řádně 
provozována, což je dnes velmi důkladně 
kontrolováno ze strany státních orgánů. 
Nové skládky se již nestaví, ale oproti 
tomu se neustále staví nové třídící linky, 
což je velmi pozitivní vývoj. 
 
Oproti nám však dnes stojí politici, kteří 
svými zákony naši zem směřují spíše 
k výstavbě ohromných spaloven, kde se 
má dle jejich vyjádření odpad energeticky 
využívat. Toto řešení považuji za 
naprosto zbytečné a pro ČR ekonomicky 
nevýhodné. Jak píšu výše, není nyní 
důvod k žádné změně, ale i přesto mnoho 
politiků hodnotí systém v ČR jako 
nepřijatelný s tím, že je urychleně nutné 

stavět spalovny, protože je to jediné 
řešení. V médiích se využívají negativní 
kampaně směrem ke skládkám, aby 
občané fakticky uvěřili tomu, že budeme 
za 5 let honem potřebovat spalovny. Ale 
mnoho odborníků ví, že to tak není. 
Politici však mají jiný názor, a proto 
schválili zákon, který skládkování v roce 
2024 fakticky zakáže. Skládky 
nezaniknou, ale budou přijímat minimum 
odpadů. Tento plán se samozřejmě velmi 
hodí plánované výstavbě spaloven. 
Výstavba jedné spalovny stojí několik 
miliard korun, odstranění odpadu 
spalováním je cca dvakrát dražší než na 
skládce. Ve Středočeském kraji se 
uvažuje o spalovně v Mělníce, kam se 
budou odpady z celého kraje dovážet. 
Dovedete si představit dopravní náklady 
pro každou obec či město? Nechť 
selským rozumem tuto variantu posoudí 
každý sám. Do toho ještě musím 
připomenout několik faktů, směsný 
komunální odpad z obcí a měst má 
špatnou výhřevnost, a pokud ho spálíte, i 
tak z něho zbyde cca 30 % toho, co se 
spálit nedá (popel, škvára apod.). Na 
území ČR jsou nyní 3 fungující spalovny 
(Praha Malešice, Brno a Liberec). Není 
náhoda, že fungují právě ve velkých 
městech, protože zde je skutečně nízká 
úroveň třídění odpadů, tedy odpad je plný 
plastů a papíru a lépe hoří. Z obcí je však 
odpad naprosto odlišný, jedná se o popel, 
zbytky z domácností apod.  
 
 
Jak se dá jinak využít směsný 
komunální odpad než je skládkování 
nebo pálení ve spalovnách? 
Již nyní jsou známé technologie 
zpracování odpadů jako MBU – 
mechanicko-biologická úprava odpadů. 
Jedná se vlastně o velikou třídící linku, 
která umí odpad zpracovat tak, že 
nakonec zbyde skutečně malý 
nezpracovatelný podíl odpadu. Dále se již 
nyní běžně odpad z domácností po 
úpravě drcením a tříděním na sítech 
využívá v cementárnách jako palivo. 
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Technologie tedy jsou a došlo se k nim 
naprosto přirozeným vývojem. 
 
Jaké trendy v likvidaci odpadů jsou za 
hranicemi našeho státu? 
Rozhodně třídění a recyklace. EU 
v současné době připravují návrhy, které 
mají pro náš kontinent zajistit tzv. 
surovinovou a materiálovou 
soběstačnost. Jedná se vlastně o to, že si 
EU moc dobře uvědomuje, že suroviny 
jsou dnes velmi drahou záležitostí a 
rozhodují o konkurenceschopnosti 
každého státu i celé EU. V praxi to 
znamená, že se musí více třídit a více 
recyklovat, tj. materiály znovu využívat. 
S tímto zcela souhlasím a je to krok 
správným směrem.  
I v tomto ohledu málokdo chápe kroky 
našich politiků, kteří spalováním zajistí 
spíše naprosté znehodnocení surovin 
obsažených v odpadech. Je to prostě 
ekonomicky nevýhodné. Velmi draze 
nakupujete nové suroviny a ještě k tomu 
máte velké náklady na spalování odpadů. 
Místo toho, abyste z odpadů těžili 
suroviny a vlastně šetřili na více místech 
najednou. 
 
Nyní něco k BIO-odpadům, v tuto chvíli 
se jeho tříděné velmi rozšiřuje, co se 
s ním po té provádí a jaké příměsi jsou 
v něm nevhodné? 
Bio-odpady se z nádob občanů odvezou 
na kompostárny, kde se procesem drcení 
a fermentace přetvářejí na hnojiva. Je to 
velmi dobré řešení z pohledu ekologie i 
ekonomiky. Do půdy se díky tomu vracejí 
organické látky a pro obce se jedná o 
levnější řešení svozu odpadů, protože 
zpracování Bio-odpadů je asi 5 krát 

levnější než u směsného komunálního 
odpadu. Tedy čím více ho lidi třídí a 
nedávají do směsného odpadu, tím lépe. 
Cílem tohoto třídění je tedy snížit co 
nejvíce množství směsného komunálního 
odpadu. 
Do těchto odpadů však nepatří papír, 
plasty, sklo, směsný komunální odpad, 
nebezpečné odpady, syrové zbytky masa 
a krve apod. Tyto odpady jinak využitelný  
odpad znehodnotí tak, že se musí uložit 
na skládku, protože ho nelze na 
kompostárně zpracovat (a ani to není 
legislativně možné). 
 
 
Jak bys lidem vysvětlil fakt, že musí 
hradit poplatky za odpady? 
Předně bych se pokusil lidem vysvětlit, že 
odpadové hospodářství není levná 
záležitost a pokud tu chceme mít čistou 
přírodu, čistou vodu a kvalitní prostředí, 
jednoduše nás to bude něco stát. Nikdo 
z nás nechce žít v hromadách odpadků a 
ani nikdo z nás nechce, aby dnešní 
zařízení na zpracování odpadů 
poškozovala životní prostředí. Samotné 
zabezpečení např. skládek stojí nemalé 
(avšak přijatelné) investice. Tedy vše je o 
našem myšlení, buď chceme být jako 
některé jižní státy, kde se odpady vozí do 
moře, ale moc to nestojí, nebo tu chceme 
mít kvalitní prostředí za přijatelné 
náklady. 
Tento bod se výborně dotýká i výše 
uvedených spaloven, pokud se půjde 
cestou spalování odpadů dle našich 
politiků, bude poplatek za odpady 
několikanásobně vyšší, protože spalování 
odpadu je velmi drahá technologie.  

 
Tomáši, děkuji za rozhovor a za čas, který jsi nám věnoval. Třeba jsme někomu 
problematiku odpadů přiblížili, možná i odpověděli na otázky, které lidi napadají. Je třeba si 
uvědomit, že likvidace odpadu je služba jako každá jiná a podle toho, kolik odpadu 
vytvoříme, tolik platíme. Jsou to naše odpady tak pojďte zkusit je co nejvíce vytřídit, 
abychom těch směsných, těch nejdražších, měli co nejméně.  
 
Blanka Řezáčová 
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Znak a vlajka obce 
 

Obec Tatce dosud nepoužívala ani obecní znak ani obecní vlajku. Již několikrát jsme o 
vytvoření znaku uvažovali, ale až letos úvahy dostaly jasnou podobu a v únoru jsme 
podepsali smlouvu s heraldikem Mgr. Janem Tejkalem na vytvoření znaku a vlajky. Tvorba 
znaku a vlajky má svá pravidla. Pokud obec nemá historický, řádně udělený, či tzv. 
vydržený znak či vlajku, má právo požádat prostřednictvím Podvýboru pro heraldiku a 
vexilologii Předsedu Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky o udělení 
symbolu. Při tvorbě nového obecního symbolu je nutno dbát především pevně 
stanovených zásad heraldické a vexilologické disciplíny a respektovat těsný vztah znaku a 
vlajky obce k lokalitě, kterou mají reprezentovat.  
 
U návrhů pro naši obec se vycházelo jak z historie, tak ze současných charakteristik obce.  
 
Barevné kombinace návrhů 
Červenožlutá – odkazuje na historickou pečeť obce s knížecí korunou vyjadřující 
příslušnost vsi k radimskému panství knížecí rodiny Lichtenštejnů.  Současně tato barevná 
kombinace poukazuje na znak vyšehradské kapituly, která se uvádí jako nejstarší vlastník 
vsi a tatecké tvrze. 
Zelená – značí barvu venkova 
 
Symboly 
Klíč – symbolizuje a silněji než barevná kombinace připomíná vyšehradskou kapitulu 
Lilie – jako mariánský atribut připomíná kapli P. Marie z roku 1843  
Lípa, lipový list – připomíná památnou lípu vysazenou jako strom republiky (některé 
prameny uvádějí, že přímo v roce 1918, některé že až k prvnímu výročí vzniku republiky 
v roce 1919) 
 
Celý květen jste mohli hlasovat pro jeden ze čtyř návrhů, a to buď prostřednictvím 
papírových boxů umístěných v Jednotě, ve škole a na obecním úřadě nebo přes internet.  
A tady jsou výsledky:  
Celkem hlasovalo: 136 lidí, 119 přes internet, 17 papírově 
 
 

Návrh číslo Počet hlasů net Počet hlasů box celkem 

3 19 4 23 

5 11 0 11 

7 61 5 66 

9 28 8 36 

 
Vítězem se stal návrh č. 7 a ten také schválilo zastupitelstvo obce na svém 7. zasedání 
dne 15. 6. 2015, usnesením č. 7 e). Nyní bude návrh č. 7 předložen Podvýboru pro 
heraldiku a vexilologii Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky s žádostí o 
schválení a doporučení Předsedovi PS Parlamentu ČR znak a vlajku obci udělit. Teprve 
poté můžeme znak a vlajku začít používat.  
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Vítězný návrh:  

 
 
 
 
 
 
 
 

Kanalizace 
 

Jak jste se dozvěděli v úvodu tohoto vydání Tateckého plátku, 20. června to byl rok, kdy 
jsme začali kopat kanalizaci. Všichni jsme si užili rozkopané silnice, rozkopané dvorečky, 
někdo předělával odpady v domě. Dnes máme napojených asi 150 domů a ještě 70 nás 
čeká.  Čistička odpadních vod (ČOV) je ve zkušebním provozu a ani my jsme se nevyhnuli 
počátečním potížím se zprovozněním. Při úplném spuštění jsme bojovali s nedostatkem 
kyslíku, nyní máme potíže s nadměrným hlukem, který vydávají dmychadla a ruší lidi žijící 
v těsné blízkosti ČOV. Všechno se dá řešit a po vychytání a odstranění všech 
nedokonalostí, které často nové věci a hlavně technologie mají, budeme všichni spokojeni 
a hlavně bez starostí, co se splaškovými vodami.  
Abychom během zkušebního provozu mohli vychytat všechno, co je potřeba, musíme 
napojit co nejvíce domácností. Proto bychom, my všichni, kteří máme na svých 
pozemcích jímky a čerpadla, měli být napojeni na kanalizaci do konce srpna 2015. 
Pokud se ze závažných důvodů do konce srpna napojit nemůžete, sdělte, prosím, tuto 
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skutečnost obecnímu úřadu, a to prostřednictvím dopisu na adresu Obecní úřad Tatce, 
Podedvorem 81, 289 11 p. Pečky  nebo    e-mailem do schránky ou@tatce.cz . Během 
září obdržíte Smlouvu o odvádění odpadních vod a pravděpodobně stočné začneme 
účtovat od 4. čtvrtletí letošního roku. Ale to se včas dozvíte.  
 
A pokud vás zajímá, jak vypadá čistička odpadních vod uvnitř a jak to všechno funguje, 
udělejte si čas v sobotu 25. 7. 2015. Na tento den jsme naplánovali Den otevřených dveří 
na ČOV Tatce.  
 
 
 

Ze života naší školky a školy 
 
Blíží se konec školního roku a s ním i 
bilancování uplynulých deseti školních 
měsíců. Vraťme se ale na začátek. V září 
byla dětem slavnostně předána nová 
zahrada v přírodním stylu s herními prvky. 
Důvodem realizace projektu z operačního 
programu Životní prostředí bylo proměnit 
zahradu základní a mateřské školy 
v místo, kde mohou děti objevovat, 

rozvíjet svou fantazii, schovávat se, 
spolupracovat, inspirovat se a prožívat 
radost při hře a činnostech, které se 
nedají realizovat ve škole či školce. Na 
děti v mateřské školce čekala nově 
zrekonstruovaná třída. Po celý školní rok 
jsme pořádali sportovní, kulturní, 
výchovně - vzdělávací akce a též akce 
zaměřené na ochranu přírody.  
 

 

 
Ze sportovních akcí musíme především 
zmínit kurzy plavání a bruslení, ve 
kterých jsme rozvíjeli pohybové 
dovednosti a schopnosti dětí. Jako každý 
rok, tak i letos, jsme se zúčastnili 
atletických závodů pořádaných ZŠ 
Hořátev. V červnu naši žáci získali dvě 

zlaté, jednu stříbrnou a tři bronzové 
medaile za běh na 400 m, na 60m a skok 
daleký. Tradicí se již také staly cyklo - 
výlety za poznáním. S nejstaršími žáky 
jsme se podívali na novou naučnou 
stezku Markomanů v Dobřichově a na 
památník poslední velké husitské bitvy u 

mailto:ou@tatce.cz
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Lipan. Ve škole a školce již druhým 
rokem probíhal oblíbený kroužek tanečně 
- pohybové výchovy Zumba Kids pod 
vedením Anety Šebastiánové, která 
s dětmi připravila i vystoupení pro rodiče. 
Děti také společně vystoupily na akcích 
v Pečkách s názvem Vítání jara a 
Mašinka 2015. Dále na naší škole velice 
dobře pracoval   hudebně – dramatický 
kroužek Tatáček, který vedla Linda 
Matoušková. Ten připravil ve spolupráci 
s pěveckým sborem Kuňky úžasný 
Tatecký divadelní minifestival v KD Tatce, 
kde diváci zhlédli minioperky z pera dua 
Svěrák – Uhlíř, Karkulku a Zlatovlásku. 
Vedle povinného a nepovinného 
předmětu anglický jazyk, vedla paní Mgr. 
Šárka Čáslavová dva kroužky anglického 
jazyka.  
Celoročně jsme podporovali a aktivně se 
účastnili kulturního života v obci: Tatecká 
fošna, Lampionový průvod a stezka 
odvahy, Tatecké posvícení, Andělské 
zpívání, Čertovské rejdění s mikulášskou 
nadílkou, Vánoční tvoření, Školní ples, 
Masopust, Karnevalový rej, Čarodějnické 
rejdění a Dětský den. 
 
Nedílnou součástí rozvoje osobnosti 
dítěte byla také výchova k ochraně 
životního prostředí, celoročně jsme ve 
škole a školce třídili odpad, pečovali o 
školní zahradu a také jsme se podíleli ve 
spolupráci s OU Tatce a MAS 
Podlipansko na akcích Ukliď si svět a 
čištění tatecké nádrže. Pořádali jsme Den 
země, kde děti ze ZŠ a MŠ ve 
skupinkách na stanovištích plnili praktické 
úkoly z oblasti ochrany přírody.  
V rámci preventivních programů jsme se 
zapojili do programu Hasík  (požární 
ochrana očima dětí ) a do školy přijela 
dentální hygienistka Monila Vrdská se 
svým programem péče o zoubky, kde si 
děti prakticky vyzkoušely správnou péči o 
svůj chrup. Děti ZŠ a MŠ se vzdělávali 
v oblasti dopravní výchovy pod vedením 
Ing. Zikudové a své teoretické znalosti si 
vyzkoušeli na dopravním hřišti v Kolíně. 
Naše škola se stala partnerem MAS 

Podlipansko při realizaci a  propagaci 
cyklostezky v sousedních Milčicích. 
V oblasti občanského života a 
sounáležitosti jsme ve škole uspořádali 
volby s pěti uskupeními nezávislých 
kandidátů. Jednotlivá uskupení 
prezentovala své postoje a volební 
program. Na základě prezentace byli 
v tajném hlasování zvoleni starostou a 
místostarostou Ondřej Majer a Vojtěch 
Čábelka. Oba školní zástupci společně 
program představili na oficiálním 
zasedání zastupitelstva obce, kde vedení 
obce vyjádřilo dětem podporu v jejich 
činnosti. Vynikajících výsledků dosáhli 
naši žáci v celostátních srovnávacích 
zkouškách SCIO pro 3. a 5. ročník. 
Vynikající třetí místo v rámci 
Středočeského kraje obsadil Martin 
Hoznauer (český a anglický jazyk, 
matematika, člověk a jeho svět a klíčové 
kompetence). Naše škola v letošním roce 
zpracovala žádost a zažádala o dotaci 
z dotačního programu „Podpora 
zabezpečení škol a školských zařízení“, 
ve výši 427.000,-Kč. Poskytovatelem 
dotace je Ministerstvo školství, mládeže a 
tělovýchovy. Dále škola zažádala o 
finanční podporu z OP VK v oblasti 
Zvyšování kvality ve vzdělávání. 
Zpracovala projekt „Efektivní a motivující 
vzdělávání v ZŠ Tatce“. Projekt je 
zaměřen na podporu výuky cizích jazyků, 
zahrnuje zahraniční jazykový kurz pro 
učitele a zahraniční jazykově vzdělávací 
pobyt pro žáky. Rozpočet projektu je 
258.705,-Kč. V současnosti čekáme na 
schválení a poskytnutí dotace. Jako 
každý rok jsme pro naše děti uspořádali 
školu v přírodě, letos jsme navštívili 
Jizerské hory s tématem „Dobývání 
jizerského Klondiku“.  
 
Vedoucí učitelka  MŠ se zapojila do 
celoročního projektu Malí šikulové, s 
cílem profesně se rozvíjet v oblasti 
polytechnického vzdělávání. Tento projekt 
byl složen z praktických seminářů a byl 
přínosný pro svoji využitelnost a 
názornost. Díky projektu jsme získali na 
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školní zahradu hmyzí hotel, dřevěnou 
lavičku, tkalcovský stávek, stavebnici 
Lego a také výukový tablet.  
Na školní zahradě jsme rozvíjely své 
dovednosti v pěstitelských činnostech na 
školních záhoncích.  
Uplynulý školní rok nám všem přinesl 
spoustu nových zážitků, krásného 
objevování světa kolem sebe, ale také 

podnětů ke zlepšení. Snažíme se hledět 
do budoucnosti, pracovat na sobě a 
zkvalitňovat svou práci. Každý je u nás ve 
škole vítán. Přijďte se k nám podívat. 
Naše škola je také dostupná na 
webových stránkách www.zstatce.cz 
nebo na Facebooku.  
 
 

 

 
 

http://www.zstatce.cz/
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Tatecká fošna 2015 
 
Druhý ročník hodně povedené akce TATECKÁ FOŠNA se bude opět konat první 
víkendovou sobotu v září,  a to 5. 9. 2015. Jako loni se tu můžete těšit na spoustu zábavy 
a zážitků. Letos máme přislíbenou účast skupiny TELEGRAF, ale také JAKSI TAKSI nebo 
skupiny FROM. Na  přípravě akce se začneme scházet od července v hospodě                
„U Šnýtka“. Každý dobrovolník, který má zájem se přípravy a organizace akce účastnit je 
vítaný, jelikož je to hodně náročná akce, která ovšem stojí zato  Datum schůzek se 
dovíte na webových stránkách www.tatce.cz v záložce Události v obci – Kam za kulturou.  

 
 
 

Rychlé informace 
 4.7.2015 hasiči provedou svoz elektroodpadu 

 18.7.2015 hřiště – turnaj v malé kopané 

 25.7.2015 – Den otevřených dveří na čističce odpadních vod 

 19.8.2015 – hřiště – letní kino – promítat se bude pohádka Sedmero krkavců 

 5.9.2015 – Tatecká fošna  
 
 

Čím se nyní zabýváme 
 Napojujeme na kanalizaci a připravujeme smlouvy na odvod splaškových vod 

 Podali jsme žádost o dotaci na rekonstrukci chodníků – upravená žádost a 
projektová dokumentace byla podána do 2. kola – výsledek budeme znát během 
září 

 Čekáme na výsledek podání žádostí o dotace z fondů Středočeského kraje – 
podpora hasičů, multifukční hřiště 

 Řešíme pozemky pro cyklostezku k železniční trati 

http://www.tatce.cz/
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Nonstop pomoc v krizových situacích – pro seniory nad 70 let 
 
Možná i Vy máte zkušenost s tím, že Vaše maminka, tatínek nebo jiný příbuzný zůstal 
v domě bydlet sám a Vy často máte strach, zda je všechno v pořádku. Nemůžete za ním 
dojíždět každý den a starší lidé nemají ve zvyku mít u sebe mobilní telefon 24 hodin denně 
anebo ho neumí tak dobře ovládat. Zatím je soběstačný, ale co kdyby ho zastihla 
nevolnost? Pomůže mu někdo? My tuto zkušenost máme a víme, jak je složité sehnat 
bydlení v domě pro seniory s pečovatelskou službou nebo blízkého člověka přesvědčovat, 
že toto bydlení bude pro něj to nejlepší. A proto uvažujeme o zavedení náramků pro 
seniory, kteří žijí sami. Náramek funguje tak, že po  stisknutí tlačítka na náramku, který 
senior nosí, se v případě nouze spojí s pomocí (na začátku jsou do náramku navolena 
telefonní čísla na příbuzné nebo na pečovatelskou službu).  Když se Vám KDYKOLI stane, 
že upadnete, nebudete se cítit dobře, přitíží se Vám, nebo budete v ohrožení života, a to 
KDEKOLI ve vašem bytě, domě nebo na 
zahradě, stisknete tísňové tlačítko, které 
máte stále u sebe! Do několika málo 
minut dojde k propojení s pomocí.  
 
Pro koho jsou náramky určeny?    
pro seniory (70+ let), kteří se pro 
zavedení náramku rozhodnou jak z čistě 
preventivních důvodů nebo po již 
proběhlé špatné zkušenosti.  
 
V případě zájmu o tuto službu, ať už pro 
Vás nebo pro Vaše blízké, prosíme o vyplnění a krátkého dotazníku, který odevzdejte na 
obecním úřadě Lucii Müllerové, do poštovní schránky obecního úřadu nebo požadované 
informace  pošlete e-mailem na adresu mullerova@tatce.cz. Pokud ze zdravotních důvodů 
nemůžete navštívit obecní úřad, kontaktujte nás na tel. čísle 702 129 380. 
Podle zájmu o tuto službu rozhodne obecní zastupitelstvo a nákupu a způsobu přidělování 
náramků.  
 
Zde odstřihněte a odevzdejte 

……………………………………………………………………………………………………….. 
 
Jméno, příjmení žadatele: ………………………………………………………………………… 
 
Adresa a tel. kontakt na žadatele:………………………………………………………………… 
 
Pokud žádáte náramek pro jinou osobu, vyplňte následující údaje: 
Jméno a příjmení osoby, která by měla náramek nosit:………………………………………… 
 
…………………………………………………………………………………………………………  
 
Datum narození osoby, která by měla náramek nosit:………………………………………….. 
 
Adresa osoby, která by měla náramek nosit: ……………………………………………………. 
 
………………………………………………………………………………………………………… 
 

mailto:mullerova@tatce.cz

